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Darłowo, dnia 13 września 2019 roku 
 
BR.0002.8.2019   
 
 

Protokół Nr XII/2019 

z XII sesji Rady Gminy DarłowoVIII kadencji 

z dnia 13 września 2019 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 900, a zakończył o godzinie 1024. 
 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Radny pan Piotr Szewczykowskibył nieobecny, usprawiedliwiony. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XII sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 13 września 2019  
roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński– Radca Prawny; 
Pani Aleksandra Filipek– Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowie;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach;  
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej; 
Pan Zbigniew Mielczarski – Kierownik Referatu Edukacji i Spraw Społecznych Urzędu 
Miasta w Darłowie; 
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Pan por. Kazimierz Kuligowski – Prezes Zarządu Polskiego Związku Kombatantów 
Rzeczypospolitej i Byłych Więźniów Politycznych Koła w Darłowie; 
ppłk. rez. Mikołaj Kaczanowicz – Wiceprezes Zarządu Związku Kombatantów RP i Byłych 
Więźniów Politycznych w Darłowie; 
Pani Teresa Grzywińska-Socha – Sekretarz Związku Kombatantów. RP i BWP w Darłowie.  
 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.2.  
Ustalenie  porządku obrad. 
 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący poinformował radę, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o: 

a) wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał: 
1. w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok  DRUK NR 9/2019XII; 
2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-
2022  DRUK NR 10/2019XII; 
3. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo DRUK NR 6A/2019XII. 
b) wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo DRUK NR 6/2019XII 
 
/Wniosek o wprowadzenie uchwały do porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad? 
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wycofaniem jednego projektu uchwały oraz wprowadzeniem do porządku obrad sesji 
zgłoszonych projektów uchwał. 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wycofaniem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo; Druk Nr 6/2019XIIbyło  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wycofany z porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo; Druk Nr 6A/2019XIIbyło  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2019 rok; Druk Nr 9/2019XIIbyło  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022; Druk Nr 10/2019XIIbyło  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum oraz wybór sekretarza obrad. 
Porządek obrad: 

2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Uroczyste wręczenie aktów nadania stopnia awansu zawodowego nauczycielom szkół 

prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
4. Przyjęcie protokołu z dnia 30 lipca 2019 roku z XI sesji VIII kadencji Rady Gminy.  
5. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                                   

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
6. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 
7. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XI sesji Rady Gminy Darłowo oraz                     

w okresie między sesjami.                              
9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
10. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
11. Czas dla samorządu. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.                      
Druk Nr 1/2019XII 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji programu polityki społecznej pn. 
„Rehabilitacja lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025.                                    
Druk Nr 2/2019XII 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie 
ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 3/2019XII 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo. Druk Nr 4/2019XII 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu(dotyczy działki nr 47/13 w obrębie Bukowo Morskie). Druk Nr 5/2019XII 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działek nr 485/27, 485/31, 485/33, 485/45, 485/46 
w obrębie Wiekowice). Druk Nr 6/2019XII 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
(dotyczy działki nr 31/1 w obrębie Zagórzyn). Druk Nr 7/2019XII 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawierozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2019XII 

20. Wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad.  
 
 
czyliporządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy DarłowoDruk Nr 6A/2019XII 

 

Punkt 17 otrzymuje brzmienie:  
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Punkt 20 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rokDruk Nr 9/2019XII 

Punkt 21 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2019-2022Druk Nr 10/2019XII 

Punkt 22 otrzymuje brzmienie:  
Wolne wnioski. 

Punkt 23 otrzymuje brzmienie:  
Zamknięcie obrad. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

Pan por. Kazimierz Kuligowski Prezes Związku Kombatantów Rzeczypospolitej 
Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych przedstawił po krótce działalność związku. Pan 
Prezes powiedział, że kombatanci wykruszają się każdego dnia i zostało ich bardzo mało, ale 
pozostały im ich żony. W pierwszej kolejności pan Prezes powiadomił, że odpowiedzialnym 
za Gminę Darłowo był pan Stanisław Hołub, który znał całe społeczeństwo gminy. Niestety, 
gdy zachorował, została przedstawiona propozycja, aby odpowiedzialność powierzyć panu 

Ad. 3.  
Uroczyste wręczenie aktów nadania stopnia awansu zawodowego nauczycielom szkół 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
 
Na początku pan Przewodniczący oddał głos panu ppłk Mikołajowi Kaczanowiczowi – 
Wiceprezesowi Zarządu Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych w 
Darłowie i panu por. Kazimierzowi Kuligowskiemu – Prezesowi Zarządu Związku 
Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych w Darłowie w celu uroczystego 
wręczeniaGwiazd Pamięci „Polska Niepodległa 1918” – honorowych odznak kombatanckich. 
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Mikołajowi Kaczanowiczowi, który był tutaj Wiceprezesem Zarządu i będzie załatwiał 
sprawy kombatanckie. Dzisiaj zebraliśmy się, żeby odznaczyć osoby, które biorą czynny 
udział w postępowaniu zwłaszcza dla kombatantów. Pan Kazimierz Kuligowski podziękował 
całej Radzie Gminy Darłowo i panu Radosławowi Głażewskiemu Wójtowi Gminy Darłowo 
za sponsorowanie poczynań kombatanckich, które już się odbyły w Dobiesławiu i w 
Słowinie. Tam powstały pierwsze tablice, które zostały wbudowane i odsłonięte. Jedna z 
tablic usytuowana jest na cmentarzu w Dobiesławiua druga przy Kościele w Słowienie. 
Mówca powiedział, że społeczeństwo jest bardzo zadowolone z tych tablic, bo samo także 
dążyło do uczczenia na tych tablicach osób, które kiedyś tu żyły i tak się stało. Zarząd 
obejmuje oprócz miasta i gminy Darłowo także gminę Malechowo a także gminę i miasto 
Polanów, gdzie prowadzi także prace związane z kombatantami, którzy żyli tu  na tych 
terenach i tu pracowali. Pan Prezes jeszcze raz złożył podziękowania zarówno panu wójtowi 
jak i radzie za to, że potrafią przegłosować poczynania w sprawie kombatantów.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan ppłk rez. Mikołaj Kaczanowicz powiedział, że pan Prezes w trzech słowach 
przedstawił, czym zajmują się kombatanci teraz obecnie.Należy wiedzieć, że ci kombatanci 
chcą dziękować za każdy dzień życia, za każdą pomoc. W dniu dzisiejszym na wniosek 
Związku Kombatantów Darłowskich, Zarządu Miejsko-Gminnego, Zarząd Główny Związku 
Kombatantów Rzeczypospolitej i Byłych Więźniów Politycznych odznacza pana wójta 
Radosława Głażewskiego odznaczeniem Gwiazdą Pamięci „Polska Niepodległa 1918”. 
Wiemy o tym, że jesteśmy w roku stulecia Państwa Polskiego, także to odznaczenie jeszcze 
jest przy wdzięczności i pomocy pana wójta wręczone w roku obchodu Niepodległości 
Państwa Polskiego.  
 
W imieniu Zarządu Głównego pan ppłk Mikołaj Kaczanowicz odznaczył pana wójta 
Radosława Głażewskiego Gwiazdą Pamięci „Polska Niepodległa 1918”. 
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo bardzo serdecznie podziękował panu por. 
Kazimierzowi Kuligowskiemu i panu ppłk rez. Mikołajowi Kaczanowiczowi za te 
odznaczenie. Pan wójt powiedział, że to jest odznaczenie dla nas tu wszystkich bo my jako 
Gmina Darłowo zawsze będziemy pamiętać o tych, którzy walczyli za naszą wolną ojczyznę, 
którzy poświęcali bardzo często swoje życie, zdrowie a także rodziny po to, żeby naszą 
Polskę ratować, żeby ona była wolnym i samodzielnym krajem. Naszym obowiązkiem, 
zarówno wójta jak i rady jest o tym pamiętać. Póki pamiętamy mamy gwarancję, że te 
sytuacje się nie powtórzą. Tę pamięć o tych strasznych czasach wojny trzeba po prostu mieć 
gdzieś w sercu i pamiętać długo o tym. Pan wójt powiedział, że myśli, że obowiązkiem tu 
radnych, sołtysów, każdego mieszkańca gminy Darłowo jest dbanie o to, żeby rozwijać teraz 
po tych latach walki rozwijać tę naszą ojczyznę, wpływać nasz kraj, nasz los. Pan wójt 
serdecznie podziękował panu Kazimierzowi Kuligowskiemu i powiedział, że obiecuje 
wspierać nasz Związek Kombatantów.  
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Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pani Teresa Grzywińska-Socha powiedziała, że w imieniu Zarządu Kombatantów wręczona 
zostanie również zaszczytna Gwiazda Pamięci „Polska Niepodległa 1918” panu Mikołajowi 
Kaczanowiczowi, który bardzo dużo czasu poświęca na rzecz kombatantów.  
 
Pan Zbigniew Mielczarski przeczytał treść dyplomu kombatanckiego. Dyplomy zostały 
wręczone zarówno panu Radosławowi Głażewskiemu Wójtowi Gminy Darłowo jak i panu 
Mikołajowi Kaczanowiczowi Wiceprezesowi Związku Kombatantów RP i BWP w Darłowie.  
 
Pan Kazimierz Kuligowski wręczył panu Mikołajowi Kaczanowiczowi Gwiazdę Pamięci 
„Polska Niepodległa 1918”.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Kazimierz Kuligowski powiedział, że bardzo serdecznie dziękuje za to, że mogliśmy się 
tu spotkać i powiedział, że życie tak biegnie szybko, że … 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to dla nas 
zaszczyt, że mogliśmy pana Kazimierza Kuligowskiego poznać.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
 
 
Pan Grzegorz Hejno poinformował obecnych na dzisiejszej sesji, że teraz przechodzimy do 
uroczystego wręczenia aktu nadania stopnia awansu zawodowego nauczycielom szkół 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. W związku z tym pan przewodniczący oddał głos panu 
wójtowi.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowopowiedział, że spotykamy się jak zwykle w 
takim przeważnie stałym składzie, aczkolwiek są tu wśród nas są osoby: pani Marta 
Wątrobińska i pani Iweta Mrozińska. Obie panie są nauczycielkami w szkole prowadzonej 
przez Gminę Darłowo. Akurat tak się złożyło, że obie pracują w Szkole Podstawowej im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach. Pani Iweta Mrozińska i pani Marta Wątrobińska uzyskały 
dyplom i stopień nauczyciela mianowanego. Pan wójt powiedział, że bardzo się cieszymy 
jako samorząd, że nasi nauczyciele cały czas się dokształcają, podnoszą swoje kwalifikacje i 
że to też przekłada się później na wykształcenie naszych dzieci. Pan wójt w imieniu całego 
samorządu gminy Darłowo pogratulował paniom nauczycielkom uzyskania awansu 
zawodowego i życzył dużo zadowolenia z przyszłej pracy zarówno nauczyciela jaki i 
pedagoga i życzył kolejnych awansów. Przed nadaniem awansu stopnia nauczyciela 
mianowanego pan wójt powiedział, że panie nauczycielki złożą ślubowanie.  
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Pan wójt przeczytał rotę ślubowania a panie nauczycielki głośno potwierdziły ślubowanie.  
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Nauczycielkom zostały wręczone bukiety kwiatów.  
 
Na sali obrad ponownie rozległy się oklaski.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 4.  
Przyjęcie protokołu z dnia 30 lipca 2019 roku z XI sesji VIII kadencji Rady Gminy 
Darłowo.  
 
 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu, 
wobec czego Przewodniczący poinformował, że protokół z XI sesji został podpisany bez 
uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

W dniu 13 sierpnia 2019 roku wójt spotkał się z panem Wojciechem Wiśniowskim 
Starostą Sławieńskim w sprawie remontu drogi powiatowej Drozdowo – Naćmierz. Wójt 

Ad. 5. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 

Sprawozdanie z działalności wójta z działalności w okresie miedzy sesjami – 
najważniejsze sprawy:  

 
Pan wójt powiedział, że wita serdecznie na dzisiejszej sesji. Ten okres miedzy sesjami 

był znaczny. Mieliśmy sesję 30 lipca 2019 roku. Mamy szereg zebrań sołeckich we wrześniu 
dotyczących podziału funduszu sołeckiego. Pan wójt podziękował radnym za uczestniczenie 
w tych zebraniach, sołtysom za przygotowanietych zebrań, a także pracownikom urzędu 
gminy, którzy w tych zebraniach uczestniczą.  

 
W dniu 9 sierpnia odbyło się spotkanie z Wicewojewoda Zachodniopomorskim 

odnośnie spraw gminy. Po raz pierwszy mieliśmy możliwość spotkania z tym panem oprócz 
tego spotkania, które było w bardzo burzliwym czasie podczas powodzi u nas w 2017 roku.  
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Radosław Głażewski wraz z wójtem Januszem Bojkowskim nalegali o złożenie wniosku z 
funduszu budowy dróg lokalnych tej drogi Drozdowo – Nacmierz. Taki wniosek przez 
Starostwo został przygotowany. Jakie będą losy o tym jeszcze nie wiemy.  

 
W dniu 14 sierpnia 2019 roku wójt miał bardzo miła wizytę a w tym tygodniu miał 

rewizytę pani Anny Sobczuk-Jodłowskiej Wójt Gminy Ustka w sprawie uzdrowiska. Wiejska 
Gmina Ustka stara się aby miejscowość Rowy była uzdrowiskiem. Przyjechali do nas 
przedstawiciele Gminy Ustka zobaczyć jak funkcjonuje miejscowość Dąbki i jak to wygląda z 
punktu widzenia samorządowca i turysty. Bardzo podobała im się nasza miejscowość 
Uzdrowiskowa. Informowaliśmy ich o wszelkich ZA i PRZECIW bycia uzdrowiskiem. Więc 
10 września odbyła się rewizyta w Rowach, gdzie obyło się zebranie dotyczące podziału 
funduszy sołeckich i przy okazji spotkanie informacyjno-konsultacyjne na temat uzdrowiska. 
Na te zebranie zostali zaproszeni przedstawiciele z Gminy Darłowo. Pan wójt powiedział, że 
bronili tam uzdrowiska, bo się dziwimy dlaczego mieszkańcy tak się boją tego uzdrowiska. U 
nas nie ma takich obaw z tym dlaczego uzdrowisko jest złe. Pan wójt wręcz uważa, że 
uzdrowisko to jest wspaniały produkt turystyczny i szansa rozwoju dl naszego uzdrowiska. Są 
to także dodatkowe pieniądze i możemy się starać o dodatkowe fundusze. Jest dotacja 
uzdrowiskowa. Bycie uzdrowiskiem jest niejako magnesem przyciągającym tych turystów. 
Wszyscy się boją tego ograniczenia hałasu. Ale wcześniej, czy później to i tak będzie 
wszystkie miejscowości obowiązywało, bo jednak ludzie chcą odpoczywać w spokojnych 
miejscach.  

 
W dniu 19 sierpnia 2019 roku było podpisanie umowy na dostawę używanego 

autobusu dla Gminy Darłowo. Taki autobus w ciągu półtora tygodnia do nas tu przyjedzie.  
 
W dniu 20 sierpnia 2019 roku odbyło się spotkanie wójta z dyrektorami szkół 

publicznych w sprawie rozpoczęcia roku szkolnego 2019/2020.  
 
W dniu 10 września 2019 roku odbyło się spotkanie w ośrodku Interferie w Dąbkach. 

Pan wójt powiedział, że pierwotnie miało to być spotkanie z posłem Hocem i z pracownikami 
oraz dyrektorem Urzędu Morskiego. Niestety było to spotkanie z samymi pracownikami 
Urzędu Morskiego. Osobę pana wójta wspierała radna pani Marzena Drzewucka oraz pan 
Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie. Omawiali problemy dotyczące ścieżki rowerowej w 
Dąbkach, portu rybackiego a także zagospodarowania i problemów związanych z plażą w 
Wiciu. To był główny problem dotyczący Wicia. Wójt powiedział, że dowiedzieli się dużo na 
tym spotkaniu i wiedzą w jakim kierunku mają dalej działać i te działania będą podjęte.  

 
W dniu 20 sierpnia odbyło się w Urzędzie Gminy spotkanie ze Związkami 

Zawodowymi Nauczycielstwa Polskiego i dyrektorami szkół publicznych w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli. Skutkiem tego spotkania będzie dzisiejsza uchwała.  

 
W dniu 20 sierpnia 2019 roku wójt spotkał się razem z radnymi oraz sołtysami w 

sprawie funduszu sołeckiego i przeznaczenia części tego funduszu na zakup pojemników do 
segregacji śmieci. Pan wójt powiedział, że po tych piętnastu zebraniach widać, że wszystkie 
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sołectwa się przychylają do tego przeznaczania części funduszu na zakup tych pojemników 
do segregacji odpadów.  

W dniu 29 sierpnia 2019 roku odbyło się spotkanie z panem Olgierdem Geblewiczem 
Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego i przedstawicieli władz z terenu powiatu 
sławieńskiego. Te spotkanie odbyło się w Sławnie. Przy okazji spotkanie i otwarcia 
inwestycji „Rozbudowa i modernizacja infrastruktury mechaniczno-biologicznej 
przetwarzania odpadów w Gwiazdowie wraz z budową instalacji fotowoltaicznej”. Pan wójt 
powiedział, że jest to rozbudowa wysypiska śmieci w Gwiazdowie, którą prowadzi 
sławieńska spółka, gdzie my także mamy jako gmina 1 % udziału. Cieszymy się z tego, że 
wysypisko, na które w części też wywozimy nasze odpady komunalne rozwija się, 
modernizuje, żeby było mniej uciążliwe dla środowiska i jednocześnie tańsze dla 
samorządów, żeby te śmieci były sprawniej segregowane i było bardziej to dla środowiska 
przyjazne.  

 
W dniu 30 sierpnia 2019 roku odbyła się komisja Oświaty, Kultury i Sportu, która 

była komisją objazdową. Wójt wspólnie z radnymi pojechali do wszystkich szkół na terenie 
Gminy Darłowo, zarówno tych publicznych, jak i niepublicznych.  

 
W dniu 31 sierpnia 2019 roku w Gminie Darłowo w miejscowości Domasławice 

odbyła się uroczysta inauguracja Zachodniopomorskich/Europejskich Dni Dziedzictwa w 
Gminnej Bibliotece Publicznej w Domasławicach. Było bardzo dużo gości, bardzo ciekawe 
wystąpienia i wykład. Także odbyła się wycieczka po naszej gminie, gdzie przybyli goście 
mogli zobaczyć atuty i ocenić nasze zabytki.  

 
W dniu 1 września 2019 roku wójt uczestniczył w uroczystych obchodach 80 rocznicy 

wybuchu II Wojny Światowej. Uroczystość odbyła się w kościele w Sławnie i na cmentarzu 
komunalnym w Sławnie.  

 
W dniu 1 września 2019 roku odbyły się także nasze Dożynki Gminne w 

miejscowości Domasławice. Pan wójt bardzo serdecznie podziękował radnym i sołtysom 
Ruska i Domasławic za przyozdobienie miejscowości i za aktywny udział w tej imprezie.  

 
W dniu 4 września 2019 roku odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w 

sprawie skargi na działalność Wójta. Ta skarga także dzisiaj będzie omawiana podczas 
uchwały.  

 
W dniu 6 września 2019 roku były spotkania integracyjne „Bawmy się razem przy 

pieczonym ziemniaku”. Było to w Darłowie. Spotkanie organizowało Stowarzyszenie Osób 
Niepełnosprawnych, ich Rodzin i Przyjaciół w Darłowie. Bardzo aktywnie tu jako gmina 
uczestniczymy w tym stowarzyszeniu, gdzie także przybywają i się rehabilitują dzieci z 
terenu Gminy Darłowo.  

 
W dniu 6 września 2019 roku odbyło się 15-lecie Klubu Amazonek w Darłowie, w 

którym uczestniczył także wójt Gminy Darłowo. W tym samym dniu odbyło się także 
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narodowe czytanie organizowane przez naszą Gminną Bibliotekę Publiczną w 
Domasławicach, w czym wójt też miał zaszczyt uczestniczyć.  
 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Kondycja finansowa: Stan konta na rachunku podstawowym wynosi 3 805 959,15 zł. 
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach to 245 297,73 zł.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji, która odbyła 
się w dniu 30 lipca 2019 roku, Rada Gminy Darłowo podjęła łącznie 16 uchwał.  
 
Wszystkie przedmiotowe uchwały zostały przesłane do organów nadzoru tj. do Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Koszalinie.  
 
W stosunku do przedmiotowych uchwał organy nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa. 
Uchwały zostały przekazane pracownikom Urzędu Gminy Darłowo oraz kierownikom 
gminnych jednostek organizacyjnych celem realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 30 lipca 2019 roku stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.7. 
Interpelacje.  
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
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Pan Przewodniczący powiedział, że ustawa o samorządzie gminnym zmieniła się i 
interpelacje można składać tylko w formie papierowej i w papierowej formie można na nie 
otrzymywać odpowiedzi. W związku z tym pan przewodniczący powiedział, że będzie 
wnioskował o zmianę statutu, aby w naszym porządku obrad tego punktu nie było.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 8.  
Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy sesjami 
radni złożyli siedem interpelacji. Na wszystkie interpelacje zostały udzielone odpowiedzi i 
przekazane radnym za pośrednictwem Biura Rady.   
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli trzy wniosków. Odpowiedzi udzielono 
nawszystkie wnioski.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 
Ad. 9.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z 
działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 
 
Ad.10.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
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Nikt z mieszkańców gminy się nie zgłosił.   
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.11.  
Czas dla samorządu. 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Druk 
Nr 1/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytkówstanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że ta uchwała była dzisiaj omawiana na komisji. Mamy w budżecie 
przeznaczoną pulę na dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie oraz roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Wpłynął wniosek Parafii   
Rzymskokatolickiej pw. św. Gertrudy w Darłowie na dofinansowanie nakładów 
poniesionych na dotacje remontu w kościele w Cisowie na kwotę 19 555 zł  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytkówstanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytkówstanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 
/Uchwała Nr XII.127.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytkówstanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 

Pan wójt powiedział, że Program polityki społecznej, czyli ta rehabilitacja lecznicza 
mieszkańców Gminy Darłowo był do roku 2019. Chcemy kontynuować ten program ze 

Ad.13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. 
„Rehabilitacja lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025. Druk Nr 
2/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. „Rehabilitacja 
lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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względu na to, że on jest przydatny i bardzo chwalony przez naszych mieszkańców, ponieważ 
w Darłowie nie można skorzystać w ramach NFZ właśnie z zabiegów rehabilitacyjnych. 
Program ten został sprawdzony, bo mieszkańcy z niego korzystają. Każdy mieszkaniec 
Gminy Darłowo ma prawo z dwudziestu zabiegów w ciągu roku skorzystać. Program 
zmieniamy do 2025 roku. Także zmieniamy kwotę zapewniającą rehabilitację osób. Mieliśmy 
42 000 zł rocznie i zmieniamy tę kwotę na 50 000 zł rocznie. Ponieważ do tych zabiegów tej 
kwoty zaczyna nam powoli brakować, a wiemy, że koszty idą w górę, wiec zapewniamy 
kwotę 50 000 zł na każdy rok.  

 
/Uchwała Nr II.4.1.2019 Rady Seniorów Gminy Darłowo z dnia 11 września 2019 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie kontynuacjiprogramu polityki społecznej pn. „Rehabilitacja 
lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025stanowi załącznik nr 15A do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. „Rehabilitacja lecznicza 
mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. „Rehabilitacja lecznicza 
mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej 
pn. „Rehabilitacja lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. „Rehabilitacja 
lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025. 
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/Uchwała Nr XII.128.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiekontynuacji programu polityki społecznej pn. 
„Rehabilitacja lecznicza mieszkańców Gminy Darłowo” na lata 2020-2025stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie 
ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 3/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowostanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że ta uchwała była także przedstawiana na komisjach w tym na komisji 
Oświaty. Uchwała dotyczy jakby dostosowania uchwały w sprawie Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo 
do wymogów zmiany ustawy Karta Nauczyciela, w której zwiększamy dodatki za 
wychowawstwo do 300 złotych. Zostały także zmienione wysokości dodatku funkcyjnego dla 
dyrektorów i wicedyrektorów oraz jedna zmiana dotyczyła przyznawania nagród przez 
dyrektorów nauczycielom ze swoich szkół. Tu nie ma kwoty minimalnej, wiec dyrektorzy 
będą mieli większa możliwość nauczycieli wynagrodzić w ramach określonego budżetu.   

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie ustalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowostanowi załącznik nr 
20 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaJustyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie ustalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowostanowi załącznik nr 
21 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w 
sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (rada Joanna Lach) 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XII.129.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany uchwały Nr L.492.2018 w sprawie ustalenia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowostanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan wójt powiedział, że jako Gmina po ponownym uruchomieniu wniosków z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska chcemy złożyć wniosek właśnie do tej 
instytucji o dofinansowanie utylizacji azbestu. W związku z tym wnioskiem, ponieważ musi 
być on dostosowany do programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz 
z inwentaryzacją dla gminy Darłowo, musimy dostosować ten program do bieżących 
wniosków i do bieżącego stanu, który musi być spójny z wnioskiem. Także zmiana tego 

Ad.15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo. Druk Nr 4/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających 
azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowostanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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programu jest dostosowana do złożenia określonego wniosku z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 
października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowostanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 
października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowostanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 
22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowostanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 
Rady Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
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podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XII.130.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów 
zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowostanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.16. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 5/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że zakład energetyczny zwrócił się do gminy z prośbą o ustanowienie 
służebności w działce gminnej nr 47/13 w obrębie Bukowo Morskie w związku z planowaną 
rozbudową sieci elektroenergetycznej.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
29 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik 
nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XII.131.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 6A/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tutaj chodzi o sprzedaż działki o numerze 485/51 o powierzchni 31 
metrów, położonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, aczkolwiek działka jest w 
miejscowości Wiekowo. To jest sprawa, która była także na poprzedniej sesji omawiana, czyli 
mieszkańcy tych bloków. Próbowano jakby wyrokiem sądu o zasiedzenie nabyć te działki, ale 
niestety to się mieszkańcom nie udało. Aczkolwiek mieszkańcy są zainteresowani tym 
nabyciem w formie zakupu i tutaj prosiłbym o akceptację tego zakupy przez tych 
mieszkańców.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  



Strona 21 z 31 
 

 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XII.132.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 

PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  

Ad.18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Druk Nr 7/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomościstanowi załącznik 
nr 37 do niniejszego protokołu/  
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Pan wójt powiedział, że chodzi o nabycie działki nr 31/1 o powierzchni 0,2 ha, położonej w 
obrębie ewidencyjnym Zagórzyn od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Oczywiście 
jest to nabycie nieodpłatne. Chodzi nam o zagospodarowanie tej działki na cele rekreacyjne.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomościstanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomościstanowi załącznik nr 39 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
/Uchwała Nr XII.133.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na nabycie nieruchomościstanowi 
załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.19. 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawierozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawierozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/  
 
PanRobert Ciszek Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz  z uzasadnieniem.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2019 r., poz. 506, z późn. zm.) i art. 229 § 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, z późn. zm.) Rada 
Gminy Darłowo – po zapoznaniu się z opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
uchwala, co następuje: 

§ 1. 

Uznaje się za bezzasadną skargę złożoną przez Panią ……..  na działalność Wójta Gminy 
Darłowo, z przyczyn określonych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej 
uchwały.  

§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując 
go do poinformowania Skarżącego o sposobie załatwienia skargi oraz przesłania odpisu 
niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem.  

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 
Radny pan Rober Ciszek powiedział, że uzasadnienie do uchwały jest dosyć obszerne (było 
szczegółowo omawiane na komisji skarg), więc przeczyta tylko najważniejszą część.  
 

(…) W Gminie Darłowo audyt wewnętrzy jest świadczony przez Zleceniobiorcę, który 
spełnia wymogi określone w art. 286 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych(Dz. U. z 2019 r. poz. 869, z późn. zm.) oraz złożył,  w latach 2003-2006, z 
wynikiem pozytywnym egzamin na audytora wewnętrznego przed Komisją Egzaminacyjną 
powołaną przez Ministra Finansów.  
 (…) Zgodnie z dyspozycją art. 4 ust. 8 ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo 
zamówień publicznych (Dz. U. z 2018r., poz. 1986, z późn. zm.), zwanej dalej „pzp” ustawy 
nie stosuje się dozamówień i konkursów, których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych 
równowartości kwoty 30 000 euro. 

Zatem jedyną grupą postępowań nieobjętych, z mocy art. 4 ust. 8 pzp, co do zasady 
pisemnością postępowania są postępowania o udzielenie zamówienia, których wartość nie 
przekracza 30 000 euro. Do tej grupy zamówień nie mają bowiem zastosowania przepisy pzp. 
(…) 
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Wobec powyższego Rada Gminy Darłowo w oparciu o analizę przedłożonych 
dokumentów oraz wysłuchanych wyjaśnień, uznała działania Wójta Gminy Darłowoza 
uzasadnione i pozbawione cech bezprawności. 
 Z uwagi zatem na brak potwierdzenia słuszności zarzutów podniesionych w skardze, 
Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną. 

Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest zasadne. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że do urzędu wpłynęła skarga na działalność wójta, która 
zarzucała, że zatrudniamy audytora bezprzetargowo. Pan Przewodniczący powiedział, że 
możemy to zrobić, ponieważ tak jak tutaj radny Robert Ciszek czytał nie podlega to pod 
zamówienia publiczne ponieważ nie przekracza to 30 tyś. euro.  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że sytuacja 
jest kuriozalna polegająca na tym, że dochodzi do tego, że możemy być teoretycznie zawalani 
takimi skargami i będziemy absorbowani i zwoływali komisje żeby rozpatrywać skargi ludzi, 
którzy mają ochotę prowadzić takie usługi w stosunku do gminy. Mówca powiedział, że jeśli 
ktoś chce prowadzić takie usługi w stosunku do gminy, to niech ten ktoś, czy ta pani wystąpi 
oficjalnie z propozycją i niech przedstawi ofertę. Pan radny powiedział, że ten sposób 
działania, który nastąpił jest według niego poniżaj poziomu.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to nie była skarga tylko na 
działalność wójta Gminy Darłowo, ale na szereg przedstawicieli samorządów, których było 
od 50 do 100. Pani skarżąca po prostu na początku zwróciła się z wnioskiem o udostępnienie 
informacji publicznej w zakresie czy posiadamy audytora i na jakich zasadach jest on 
zatrudniony, czy posiadamy regulamin zamówień publicznych, który nie jest wymagany do 
kwoty 30 tysięcy euro. Odpowiedzieliśmy na te pytania, a następnie została złożona skarga na 
działalność poszczególnych samorządów, na podstawie tych prostych odpowiedzi. Pan wójt 
powiedział, że uważa, że ta skarga jest całkowicie bezzasadna. Tu bezzasadność jest w 
zakresie i wyksztalcenia, formy zatrudnienia, ale także braku posiadania regulaminu 
zamówień publicznych, który nie jest obligatoryjny dla gmin i nie jest określony ustawą o 
finansach publicznych.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że projekt uchwały brzmi, że uznaje się skargę za 
bezzasadną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawierozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Darłowo zgodnie z Drukiem Nr 8/2019XII: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za podjęciem uchwały, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawierozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XII.134.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawierozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rok. Druk Nr 9/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rokstanowi 
załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że te zmiany były już dzisiaj przedstawiane radzie na komisji, ale 
jeszcze raz je tu przedstawi. W uzasadnieni możemy przeczytać, że w budżecie Gminy 
Darłowo na 2019 rok proponujemy następujące zmiany:  
 
Proponujemyzwiększyć dochody z tytułu: 
- podatku od nieruchomości i rolnego w wysokości 355 000,00 zł, 
- zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego 113 889,46 zł, 
- kar i odszkodowań wynikających z umów na wykonanie usług (usługi GOPS) 4 089,78 zł, 
- najmu i dochodów różnych (Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach) 86 000,00 zł, 
- z tytułu dotacji z budżetu państwa na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 
„Przebudowa ul. Słonecznej w miejscowości Wicie 160030Z” 795 585,76 zł. Pan wójt 
powiedział, że pan sołtys z Wicia z pewnością już patrzy z zapytaniem dlaczego nie całą 
dotację, która wynosi ponad 2,5 miliona złotych. Pan wójt powiedział, że po prostu to są 
zmiany, o których będziemy mówić przy wieloletniej prognozie finansowej. To jest tak, że 
wprowadzamy kwotę dofinansowania na zadanie roczne, więc to jest roczna kwota 
dofinansowania, a w tym roku będzie wykorzystywane z tej dotacji, która będzie na 
oddzielnym oprocentowanym rachunku bankowym zgodnie z wytycznymi Urzędu 
Wojewódzkiego. Ta kwota wynosi w tym roku 795 585,76 zł.   
 
Zmniejsza się wydatki z tytułu: 
- usług w dziale turystyka 20 000,00 zł, 
- zadania inwestycyjnego „Budowa ścieżki ruchowej wraz z przejściem na plażę w 
Uzdrowisku Dąbki” 270 000,00 zł, przy tym wójt powiedział, że oczywiście pod koniec roku 
ma się pojawić ponownie program 4.9 na uzdrowiska i będziemy ponownie startować z tym 
projektem, a ponieważ on jest w tym roku niewykonalny dlatego odejmujemy tę kwotę.  

Ad.20. 
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- zakupu skutera wodnego 15 000,00 zł, 
- zakupu energii 200 000,00 zł, 
- odszkodowań z tytułu przejęcia gruntów pod drogi od osób fizycznych i prawnych 
28 000,00 zł, 
- wykupu gruntów pod budowę dróg 280 000,00 zł, 
- odsetek od kredytów i pożyczek 30 270,00 zł, ponieważ tych kredytów na dzień dzisiejszy 
nie ma i tych odsetek nie płacimy.  
- Budowa sali gimnastycznej w Dąbkach 200 000,00 zł, niestety dalej staramy się o 
dofinansowanie tej sali gimnastycznej w Dąbkach, gdzie mieliśmy tu kwotę przeznaczoną. Co 
tydzień pojawiają się rozstrzygnięcia tego konkursu i nie jest to jak w przypadku Urzędu 
Wojewódzkiego od razu pełna lista i co tydzień z oczekiwaniem oczekujemy. Niestety sala 
gimnastyczna się nie znalazła, ale jesteśmy pełni nadziei, że się znajdzie. Jeżeli uda nam się 
uzyskać dofinansowanie to przetarg się odbędzie jeszcze w tym roku. Pierwsza płatność  
byłaby wtedy w roku następnym, więc ta kwota tych 200 000,00 zł nie byłaby w tym roku 
potrzebna.   
- dotacji dla niepublicznych gimnazjów 90 800,00 zł, ponieważ już gimnazjów nie ma.  
- zadania inwestycyjnego „Zagospodarowanie terenu przy świetlicy w Drozdowie” 10 000,00 
zł, tyle tam zostało. 
- zadania inwestycyjnego „Budowa wiaty w Zakrzewie” 27 000,00 zł. 
 
Zwiększenie wydatków z tytułu: 
- wykonania projektów na budowę oraz remonty dróg 89 214,18 zł, 
(na sesji w dniu 30 lipca 2019 roku zwiększono na ten cel 123 786,00 zł =w sumie na tym 
dziale jest to kwota 213 000,00 zł) Pan wójt powiedział, że czasami sobie nie zdajemy 
sprawy z takich kosztów za projekt budowy takiej drogi: 
* Opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy drogi gminnej w miejscowości 
Cisowo 59 000,00 zł. Taki projekt takiej drogi, który nawet nie ma kilometra kosztuje 
59 000,00 zł.  
* Opracowanie dokumentacji projektowej remontu drogi gminnej w miejscowości 
Rusko 21 000,00 zł, 
* Opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy drogi gminnej w miejscowości 
Kopań 30 000,00 zł, 
* Opracowanie dokumentacjo projektowej remontu drogi gminnej w miejscowości 
Domasławice 30 000,00 zł, żebyśmy mogli złożyć wniosek jako kontynuację drogi gminnej 
wykonanej w miejscowości Domasławice, czynimy wszelkie starania, żeby ten odcinek drogi 
powiatowej przejąć, żeby stała się droga gminną.  
* Opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy ulicy Bałtyckiej w miejscowości 
Bobolin 48 000,00 zł, 
* Opracowanie koncepcji przebudowy ulicy Wczasowej i Parkowej w miejscowości 
Dąbki 25 000,00 zł. 
- remontu dróg powiatowych 53 000,00 zł. Mieliśmy przeznaczone 700 000,00 zł, przetarg na 
Zakrzewo był lekko poniżej tej kwoty 700 000,00 zł, więc nam brakuje na pozostałe odcinki, 
które zamierzamy w tym roku wykonać.  
- budowy skweru rekreacyjnego w miejscowości Dąbki 10 000,00 zł. Niestety nie udało nam 
się tego zadania zrobić. Widzimy także, że w tym czasie nie było wykonawców i 
zaproponowaliśmy rozwiązanie, które w jakiś sposób powodowały trudności w realizacji bo 
były zadaniami drogimi. Więc chcemy przeprojektować ten skwer i na to proszę rade o zgodę.  
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- budowy wiaty w Dąbkach 10 000,00 zł, 
- na zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa ulicy Słonecznej w miejscowości Wicie 
160030Z” 1 591 171,51 zł, Tutaj cały koszt tego zadania w wieloletniej prognozie finansowej 
będzie wynosił 5 303 905,00 zł. Właśnie z tego zadania mamy dofinasowanie połowy 
kosztów, czyli 2 651 000,00 zł, aczkolwiek w tym roku – bo mówimy o roku 2019 – będzie 
wykorzystany 1 591 171,51 zł.  
- wykupu działek oraz urządzeń kanalizacyjnych 22 300,00 zł (droga i sieć w Kowalewicach), 
- dotacji dla szkół niepublicznych 290 800,00 zł. Tam przenieśliśmy 90 000,00 zł z 
gimnazjum, aczkolwiek ponownie są dzieci przeliczane i w szkołach publicznych brakuje 
290 800,00 zł.  
- budowy kanalizacji w gminie 90 000,00 zł (kanalizacja Barzowice 20 000,00 zł, 
dokumentacja dla miejscowości Kopań i Porzecze 20 000,00 zł,  roboty elektryczne w 
Leśnicy i Dąbkach 20 000,00 zł), 
- rekultywacji wysypiska śmieci 100 000,00 zł, Jesteśmy zobowiązani do rekultywacji 
naszego wysypiska w Krupach i to czynimy. To prawdopodobnie będzie już zakończenie prac 
rekultywacyjnych.  
- budowy oświetlenia ulicznego 10 000,00 zł, 
- budowy Otwartej Strefy Aktywności w Sulimicach 7 000,00 zł. Tej kwoty zabrakło nam po 
otwarcie ofert. Jeżeli tu będzie zgoda rady to umowa z wykonawcą będzie na dzień dzisiejszy 
podpisana. Pan wójt powiedział, że bardzo się cieszymy, że ta otwarta strefa aktywności 
powstanie. Powstanie też w Drozdowie i częściowe roboty są wykonywane w miejscowości 
Kopań. Tu jest dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego. Jest bardzo krótki czas realizacji. 
Był jeden przetarg, na który nikt się nie zgłosił do realizacji tego zadania. W drugim przetargu 
po rozmowach z wieloma firmami nakłoniliśmy jedna formę, która zdecydowała się na 
wykonanie. Aczkolwiek termin jest bardzo krótki i ona musi być wykonana do końca 
października. Także staramy się zarówno urząd i rada żeby te zadania wykonać, chociaż 
terminy są w umowach bardzo krótkie.  
- przygotowania wniosku oraz wykonanie koncepcji budowy żłobka na terenie gminy 
13 000,00 zł. Rusza program z Regionalnego Programu Operacyjnego oraz Program Maluch 
+ i tutaj chcemy podjąć takie starania, żeby jeden żłobek mieć. Myślimy tu o miejscowości 
Rusko, gdzie mamy możliwości i jest to centralne miejsce w gminie.  
- wydatków bieżących Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach oraz Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie 90 089,78 zł. Głownie idzie to na Centrum Sportów 
Wodnych ze środków, które CSW zarobiło. Chcą oni dalej rozwijać zaplecze w sensie 
wypożyczalni rowerków wodnych i być może małych żaglówek. 
 
Przeniesienia środków sołeckich:  
Sołectwo Stary Jarosław imprezy integracyjne z zakupów na usługi 780,00 zł, 
Sołectwo Wiekowice z integracji mieszkańców zakupy na usługi 600,00 zł, 
Sołectwo Słowino z remontu drogi w kierunku leśniczówki na „zakup siłowni zewnętrznej” 
10 000,00 zł z zadania „Projekt pomieszczenia przy stołówce szkolnej” na „remont budynku 
Gospodarczego” 3 000,00 zł, 
Sołectwo Bukowo Morskie na zadanie związane z wyposażeniem placu zabaw 7 301,58 zł, 
Sołectwo Żukowo Morskie zmniejsza z integracji mieszkańców usługi na zakupy 1 000,00 
zł, 
zmniejsza z wykonania oświetlenia ulicznego 11 500,00 zł na budowę przystanku 
rowerowego 10 000,00 zł oraz remont placu zabaw 1 500,00 zł. 
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Sołectwo Kopnica z utrzymania terenów zielonych na zadanie Budowa oświetlenia ulicznego 
1 000,00 zł.  
Są to przeniesienia na bieżąco składane przez sołtysów. Pan wójt prosił sołtysów, żeby jeżeli 
środki nie są wykorzystane na ten rok, żeby zmieniać je na zebraniach wiejskich, które są 
obecnie wykonywane.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rokstanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2019 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 
 
/Uchwała Nr XII.135.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rokstanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 10/2019XII 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2019-2022stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo oddał głos pani Skarbnik.  

Ad.21. 
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Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
Pani Skarbnik powiedziała, że w ramach dokonanych zmian przychody nie uległy zmianie, 
rozchody nie uległy zmianie, dług nie uległ zmianie.  
Budżet po dokonanych zmianach przedstawia się następująco: 
Dochody w kwocie 57 779 396,12 zł.  
Wydatki w kwocie 61 106 597,09 zł.  
Przedsięwzięcie uległy zmianie:  

w części 1.1 dokonuje się wyłączenia z przedsięwzięć zadanie pn. „Budowa mostu na rzece 
Grabowej w miejscowości Porzecze” 50 000,00 zł, „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Kowalewice” 531 000,00 zł. Te przedsięwzięcia są realizowane i kończą się w 
tym roku, dlatego należy je wyłączyć.  

Przenosi się zadania z części 1.1 do części 1.3 „Budowa ścieżki ruchowej” w 2019 roku 
30 000,00 zł, w 2020 roku 4 000 000,00 zł. „Budowa targowiska w Uzdrowisku Dąbki ze 
zmianą nazwy zadania „Zagospodarowanie terenu w Dąbkach na działce nr 81/25” w 2019 
roku 75 000,00 zł, w 2020 roku 1 567 676,00 zł.  

W części 1.3 na zadaniu inwestycyjnym pn. „Modernizacja ul. Spokojnej i Plażowej w 
Bobolinie” w 2019 roku kwota 450 000,00 zł, w 2020 roku zwiększono limit o kwotę 
30 000,00 zł do kwoty 905 000,00 zł. Ogółem nakłady wynoszą 1 391 900,00 zł.  

Wprowadzono również zadanie, o którym wcześniej była mowa pn. „Przebudowa ulicy 
Słonecznej w Wiciu”, ponieważ będzie ona realizowana przez okres dwóch lat. W 2019 roku 
planujemy wydatkować 1 591 171,51 zł, a w roku 2020 planujemy wydatkować 3 712 733,53 
zł. Całość nakładów wynosi 5 303 905,04 zł.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-
2022stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2019-2022. 
 
/Uchwała Nr XII.136.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2019-2022stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 22.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie, a 
udzielając głosu, przypomniał, aby wypowiadać się do mikrofonu przy mównicy.  
 
Mówczyni powiedziała, że ma donośny głos, to powie bez mównicy. Następnie powiedziała, 
że część osób zna ją od lat, część osób od niedawna, a część zapewne widzi ją po raz 
pierwszy. Po tych słowach przedstawiła się jako Elżbieta Gumińska-Wasiak. Mówczyni 
powiedziała, że pracuje w Koszalinie jako dyrektor biura senatorskiego i z uwagi, iż jest to 
miejsce publiczne nie będzie wygłaszać tutaj żadnych haseł ani agitacji.Dzięki uprzejmości 
pana wójta, który powiedział, że w tym punkcie będzie można przekazać sołtysom terminarz 
spotkań, przekazała sołtysom terminarz i powiedziała, że jeśli ktoś będzie chciał porozmawiać 
to prosi już o spotkanie przed urzędem.  
 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
 
Pan przewodniczący z okazji imienin i urodzin radnych złożył im najserdeczniejsze życzenia 
zdrowia i pomyślności.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 23.  
Zakończenie sesji. 

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XII Sesji Rady Gminy 

DarłowoVIII kadencji – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1024 w dniu 13 września 2019 roku. 

 
Obradom przewodniczył: 
PrzewodniczącyRady Gminy Darłowo 
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Sekretarz obrad:  
Grzegorz Hejno 

Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Wiesław Moskwa  
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Iwona Kowalska  
Kierownik Biura Rady 


